



第二十一届全国人机语音通讯学术会议（NCMMSC 2026） 邀请函

敬启者：

全国人机语音通讯学术会议（NCMMSC）是我国语音科学与技术领域极具影响力的重要学术会议。自 1990 年创办以来，会议始终立足学术前沿、对接产业需求，已成为汇聚国内外科研与产业力量、推动语音与语言智能技术创新发展的重要平台。第二十一届全国人机语音通讯学术会议（NCMMSC 2026）由中国计算机学会（CCF）与中国中文信息学会（CIPS）联合主办，将于 2026 年 11 月 5 日至 8 日在粤港澳大湾区珠海横琴天沐琴台国际会展中心举行。会议已正式入选中国计算机学会推荐学术会议列表（C 类），并将与 NLPCC 2026 及 AACL 2026 同期同地协同举办。NCMMSC 2026 诚挚邀请您参加此次盛会，与国内外同行专家深入交流！

一、会议信息

时间：2026 年 11 月 5 日至 8 日

地点：天沐琴台国际会展中心（中国珠海横琴天沐河人工岛）

官网：<https://www.ncmmsc.org.cn>

二、注册费标准（<https://ccf.org.cn/NCMMSC2026>）

注册人员类别	9 月 30 日（含）前	10 月 1 日（含）后
CCF/CIPS 专业会员	¥2500	¥2800
CCF/CIPS 学生会员	¥1300	¥1500
非会员（专业）	¥3200	¥3500
非会员（学生）	¥1700	¥1900

注：本次会议食宿、交通自理。

三、联系方式

会务组邮箱：ncmmsc@163.com





**The 21st National Conference on
Man-Machine Speech Communication (NCMMSC 2026)
Invitation Letter**

To Whom It May Concern:

The National Conference on Man-Machine Speech Communication (NCMMSC) is one of China's most influential academic conferences in speech science and speech technology. Since 1990, it has brought together researchers and practitioners from academia and industry to exchange recent advances and promote innovation in speech and language intelligence. Jointly organized by the China Computer Federation (CCF) and the Chinese Information Processing Society of China (CIPS), the 21st NCMMSC will be held on November 5-8, 2026, at the Tianmu Melody Convention and Exhibition Center in Hengqin, Zhuhai, China. The conference is included in the CCF Recommended Conference List (Class C) and will be co-located with NLPCC 2026 and AACL 2026. We sincerely invite you to join us for in-depth exchanges with experts and colleagues from around the world.

I. Conference Information

Date: November 5-8, 2026

Venue: Tianmu Melody Convention and Exhibition Center (Tianmu River Artificial Island, Hengqin, Zhuhai, China)

Website: <https://www.ncmmsc.org.cn/en/>

II. Registration Fees (<https://ccf.org.cn/NCMMSC2026>)

Registration Category	On or before September 30	On or after October 1
CCF/CIPS Professional Member	RMB 2500	RMB 2800
CCF/CIPS Student Member	RMB 1300	RMB 1500
Non-member (Professional)	RMB 3200	RMB 3500
Non-member (Student)	RMB 1700	RMB 1900

Note: Participants are responsible for their own accommodation, meals, and transportation.

III. Contact

Conference Secretariat: ncmmsc@163.com

